
 

 Vážená paní doktorko, doktore, 

 

obracím se na Vás jménem Klubu tibetské dogy ČR, z.s. s prosbou o vyjádření k níže 

uvedeným dotazům. V souvislosti s návrhem některých členů klubu na zpřísnění 

chovatelských podmínek v souvislosti s dědičnými očními vadami vyskytujícími se u tibetské 

dogy. Zejména pak entropia a ektropia.  

 

1. Zda je entropium, ektropium vada vyžadující jedince zcela jednoznačně 

vyřadit z chovu.  

 

2. Zda je možné tuto vadu odhalit na základě genetických testů, pokud ano, 

který test ji jednoznačně odhaluje.  

 

3. Zda by z chovu měli být vyřazeni také sourozenci, popř. potomci, jedince 

s entropiem, ektropiem. 

 

4. V případě, že by se nejednalo o vady vylučující z chovu, za jakých 

doporučujících podmínek by měl být do chovu takovýto jedinec zařazen. 

 

5. Zda je nutné vyšetření na entropium, ektropium každoročně opakovat. 

 

6. Zda je možné zpětně rozpoznat a jednoznačně potvrdit provedení 

plastické operace po odstranění entropia, ektropia a vystavit potvrzení o 

výsledku vyšetření k jednotlivým takto posuzovaným jedincům. 
 

Náš poslední dotaz je, zda a za jakých podmínek byste byl ochoten být posuzujícím 

specialistou pro oční vady při bonitacích klubu. Bonitace probíhají 2x ročně, jaro a podzim. 

Převážně v sobotu po ukončení klubové výstavy. Místo jejich konání bylo dosud vždy v okolí 

Hradce Králové.  

 

Velmi si vážíme Vaší ochoty a vstřícnosti vyjádřit se k zaslaným dotazům. Jsme si vědomi, že 

žádoucí variantou pro chov by byli jedinci prostí jakýchkoli očních abnormalit, ale zároveň se 

obáváme, že příliš nekompromisní podmínky chovnosti by zcela jistě vedly k produkci psů 

bez PP na neuchovněných jedincích. 

 

 

 

 


